



For Immediate Release

Rick Hansen Foundation, RBC and RBC Foundation Announce National Barrier Buster Grants Program

**Forty grants of up to \$40,000 available to improve accessibility in
communities across Canada**

December 3, 2025 - Traditional territory of the xʷməθkʷəy̓ 'əm (Musqueam) First Nation / Richmond, BC – On this International Day of Persons with Disabilities —and in celebration of the 40th anniversary of Rick Hansen's Man In Motion World Tour, the Rick Hansen Foundation (RHF), RBC and RBC Foundation are proud to announce the **RBC Barrier Buster Grants Program**. Forty grants of up to \$40,000 will be awarded to municipalities, schools and community groups across the country for accessibility improvement projects that remove barriers for people of all ages and abilities.

Forty years ago, Rick Hansen embarked on his historic Man In Motion World Tour, wheeling 40,000 kilometres through 34 countries to create awareness of the potential of people with disabilities and to raise money to remove barriers. RBC was there from the very beginning as the official bank of the Tour, with RBC branches accepting donations and helping Canadians contribute to the movement. Today RHF, RBC and RBC Foundation continue to be aligned in their shared vision to create inclusive communities where everyone can participate.

“Accessibility isn’t just about removing physical barriers — it’s about creating opportunity, independence, and belonging for everyone,” said Rick Hansen, Founder of the Rick Hansen Foundation. “Over the past four decades, RBC has been a steadfast champion of accessibility and inclusion in Canada, and we are incredibly grateful for their ongoing leadership and commitment. Together, we’re continuing the spirit of the Man in Motion World Tour by creating awareness of the potential of people with disabilities and helping realize it by identifying and removing barriers.”

One in four people in Canada have a disability and that number continues to grow as our population ages. Unfortunately, people with disabilities continue to face significant barriers to participation every single day. From playgrounds and parks to trails, libraries, and recreation centres, the RBC Barrier Buster Grants Program will help communities fund meaningful accessibility projects that make a lasting difference.

"Over half of buildings in Canada are either not accessible or only partially accessible," says Andrea Barrack, Senior Vice President, Sustainability and Impact, RBC. "Through the RBC Barrier Buster Grants Program, RBC and RBC Foundation are proud to support the Rick Hansen Foundation in equipping communities with the tools and resources needed to help reduce physical barriers, enhance accessibility and foster greater inclusion in communities across Canada."

The RBC Barrier Buster Grants Program is possible thanks to the generous support of RBC as well as:

- National Media partners Corus Entertainment, Pattison Outdoor Advertising and The Globe and Mail.
- National Partners McDonald's Canada and Toyota Canada.

Grant applications open December 3, 2025, and close March 15, 2026. Forty recipients will be announced in May/June 2026 during National AccessAbility Week.

For more information and to apply, visit RickHansen.com/BarrierBuster

-30-

About the Rick Hansen Foundation

The Rick Hansen Foundation (RHF) was established in 1988, following the completion of Rick Hansen's Man In Motion World Tour. For over 35 years, RHF has worked to raise awareness, change attitudes, and remove barriers for people with disabilities. Visit www.RickHansen.com to learn more.

RHF Media Contact:

Cinnamon Schreinert, Hartley PR

Cinnamon@hartleypr.com

(604) 802-2733

To unsubscribe from the HartleyPR media list, [click here](#).



Pour diffusion immédiate

La Fondation Rick Hansen, RBC et la Fondation RBC annoncent le lancement du Programme national de subventions zéro obstacle

Quarante subventions d'une valeur maximale de 40 000 \$ sont offertes pour améliorer l'accessibilité dans les collectivités partout au Canada

3 décembre 2025 : Territoire traditionnel de la Première nation xʷməθkwəy 'əm (Musqueam) / Richmond (C.-B.) – À l'occasion de la Journée internationale des personnes handicapées et pour célébrer le 40e anniversaire de la Tournée mondiale Rick Hansen, la Fondation Rick Hansen, RBC et la Fondation RBC ont le plaisir d'annoncer le lancement du **Programme de subventions RBC zéro obstacle**. Quarante subventions d'une valeur maximale de 40 000 \$ seront attribuées à des municipalités, des écoles et des groupes communautaires de partout au pays pour des projets d'amélioration de l'accessibilité qui visent à éliminer les obstacles pour les personnes de tous les âges et de toutes les capacités.

Il y a quarante ans, Rick Hansen a entrepris son périple historique, la Tournée mondiale Rick Hansen, au cours duquel il a parcouru 40 000 kilomètres dans 34 pays afin de sensibiliser la population au potentiel des personnes en situation de handicap et de recueillir des fonds pour éliminer les obstacles. RBC a participé dès le début comme banque officielle de la Tournée; ses succursales ont recueilli des dons et aidé les Canadiens et les Canadiennes à contribuer au mouvement. Aujourd'hui, la FRH, RBC et la Fondation RBC poursuivent leur vision commune qui vise à créer des communautés inclusives où tout le monde peut participer.

« L'accessibilité ne consiste pas seulement à éliminer les obstacles physiques, mais aussi à favoriser les possibilités, l'autonomie et le sentiment d'appartenance pour tout le monde », déclare Rick Hansen, fondateur de la Fondation Rick Hansen. « Au cours des quatre dernières décennies, RBC s'est résolument engagée en faveur de l'accessibilité et de l'inclusion au Canada et nous lui sommes extrêmement reconnaissants pour son initiative et son dévouement continu. Ensemble, nous perpétuons l'esprit de la Tournée mondiale Rick Hansen : nous sensibilisons la population au potentiel des personnes en situation de handicap et pour réaliser ce potentiel, nous repérons et éliminons les obstacles. »

Une personne sur quatre au Canada s'identifie comme en situation de handicap et ce nombre

continue d'augmenter avec le vieillissement de la population. Malheureusement, les personnes en situation de handicap font face à des obstacles sociaux et physiques tous les jours. Qu'il s'agisse de terrains de jeux, de parcs, de sentiers, de bibliothèques ou de centres de loisirs, le Programme de subventions RBC zéro obstacle aidera les collectivités à financer des projets d'accessibilité véritable qui feront une différence durable.

« Plus de la moitié des bâtiments au Canada ne sont pas accessibles ou ne le sont que partiellement », explique Andrea Barrack, première vice-présidente, Impact et développement durable, RBC. « RBC et la Fondation RBC sont fières de la mise en place du Programme de subventions RBC zéro obstacle afin d'aider la Fondation Rick Hansen et de contribuer à fournir aux communautés les outils et les ressources qui leur permettront de réduire les obstacles physiques, d'améliorer l'accessibilité et de favoriser une plus grande inclusion dans les collectivités de tout le Canada. »

Le Programme de subventions RBC zéro obstacle est possible grâce à l'appui généreux de RBC ainsi que de :

- partenaires médiatiques nationaux : Corus Entertainment, Pattison Affichage Extérieur et The Globe and Mail.
- partenaires nationaux : McDonald's Canada et Toyota Canada

La période de soumission des demandes de subvention commence le 3 décembre 2025 et se termine le 15 mars 2026. On annoncera les quarante bénéficiaires en mai ou juin 2026, à l'occasion de la semaine nationale de l'accessibilité.

Pour obtenir de plus amples renseignements et faire une demande, consulter :

www.RickHansen.com/fr/ZéroObstacle

-30-

Au sujet de la Fondation Rick Hansen

On a fondé la Fondation Rich Hansen (FRH) en 1988 après la fin de la Tournée mondiale Rick Hansen. Depuis plus de 35 ans, la FRH s'efforce de sensibiliser la population, de faire évoluer les mentalités et d'éliminer les obstacles que rencontrent les personnes en situation de handicap. Consulter www.rickhansen.com/fr pour en apprendre davantage.

Personne-ressource pour les médias à la FRH :

Cinnamon Schreinert, Hartley PR

Cinnamon@hartleypr.com

(604) 802-2733

Pour se désabonner de la liste de diffusion pour les médias de HartleyPR, [cliquer ici](#).